
PROTOKOLNTIYITg
z sesji Rady Gminy Horodlo odbytej w dniu

2J marca2019 roku.

Godz. rozpoczgcia obrad : 9oo

Godz. zakohczenia obrad : l22s

Miejsce obrad : Gminny Osrodek Kultury w Horodle

W obradach sesji udzial wzigli radni:

l,Arnold Bogowski
2.KaIarz,yt'ta Gol4b
3,Artul Gol4b
4.GrzegorzHaczkiewicz,.
5.Andrze.j .lanusz
6,Pawet Klosiriski
7.Ewa Ron-ranczuk
8.Adam Rudawski
9.Zbigniew Salgga
I 0.Leszel< Slotwiriski
l l.Wieslaw Smolej
12.Barbara Stadnicka
I 3,lreneusz Wierzbicki
I 4, l-on-rasz Ztenkiewicz
1 5 . Grzegorz KaLmierczuk

Ponadto w obradach udzial wzigli:
LKrzysztol'Bozek W6jt Gniiny Florodlo
2, Grzegorz.leLyna Sekretarz Grniny
3. Marta Maciejewska Skarbnik Gminy
4, Pawel Augustynek Radny Rady Powiatu
5. Kierowr-ricy Jednostek Organizacyjnych
6. Soltysi
7. Pani El2bieta Raczynska Adrninistrator Wsp6lnoty Mieszkaniowej ,,Orla 4" w StrzyZowie

Porz4del< posiedzenia :

l.Otwarcie ses.ii oraz stwierdzenie kworum.
2,P rzyjgcre porz4dku obrad.
3.Przyjgcie protokolu obrad poprzedniej sesji.
4.Dyskusja oraz podjgcie r"rchwal w sprawach.

l) Sprawozdanie z dzialalnoSci Grninnego Osrodka Pomocy Spoleczne.j w Horodle 2a2078r.
2) z.miany r-rchwaly br.rdzetowej na rok 2019;
3) zmiany wieloletniej prognozy finansowej;
4) udzielenia pornocy finansowej Wojew6dztwu L,ubelskiemu w zakresie przebudowy drogi
wojewodzkiej;



5) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi hrubieszowskiemu w zakresie remontu dr6g
powiatowych;
6) przyjEcia regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy
Horodlo:
7) ustalenia szczegotovvych zasad ponoszenia odplatno6ci zapobyt w o6rodku wsparcia
Lrdzielaj4cego tymczasowego schronienia osobom bezdomnym;
8) regulaminu okreSlaj4cego tryb i spos6b powolywania i odwolywania czlonkow
zespolu interdyscyplinarnego oraz szczeg6lowych warunk6w jego funkcjonowania;
9) zmiany uchwaly wprowadzaj4cej zwolnienia od podatku od nieruchomoSci na
terenie gminy Horodto;
10) przyjgcia planu pracy Rady Gminy Horodlo na2019 rok;
ll) przyjgcia plan6w pracy komisji na2019 rok;
12) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zamoic w sprawie dotacji celowej na
wsp6lfi nansowani e S chroni ska dl a bezdomnych zwier z4t w Zamo Sciu;
13) rozpatrzenia skargi na dzialalnoSc W6jta Gminy Horodlo;
1 4) likwid acji Zwrqzku Komunalnego Gmin Ziemi Chelmskiej ;

15) wyra1emazgody naZawarcie kolejnych um6w dzierlawy;

5. Interpelacje i zapytania radnych
6. Sprawy roZne
7. Zakohczenie obrad

ad1
Czwartq sesjg Rady Gminy Horodtro otworzyl Przewodnicz4cy Rady Gminy, kt6ry powital
wszystkich uczestnicz4cych w obradach radnych oraz zaproszonych goSci.
Zal, Nr 1

ad2
Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek obrad, kt6ry radni otrzyrnali wraz z materialami
na dzisiejsz4 sesjg.
Zapytal, czy sE uwagi do porz4dku obrad.
Przyst4piono do glosowania nad przyjgciem porz4dku obrad.
Porz4dek obrad zostalprzyjgty 15 glosami za,przecrw 0, wstrzymuj4cych sig 0
Wynik glosowania stanowi zalqcznikNr 2 do protokolu.

ad3
Przewodnicz4cy Rady zapytaL, czy sEpytania lub uwagi do protokolu obrad poprzedniej sesji,
Wigcej pytair nie zgloszono .

Przyst4piono do gtosowania nad przyjgciem protokolu obrad poprzedniej sesji ,

Protok6l obrad poprzedniej sesji zostal przyjEry l5 glosami za,przeciw 0 ,
wstrzymuj4cych siE 0.
Wynik glosowania stanowi zatr4czntk 3 do protokotru.

ad 4ll
Dyskusja oraz podjgcie uchwaly w sprawie:
Pani Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej -Edyta Grabarczuk om6wila
sprawozdanre z dzialalnoSci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w Horodle za20l8rok.
Przewodnicz4cy Rady Gminy podzigkowal zazreferowanie funkcjonowania GOPS w
Horodle, tym samym otworzyl dyskusjg. Jako pierwszy zabrala glos Radny Tomasz



Zienkiewic4 zwt-acajqc uwagg na iloSi os6b bezrobotnych (200 sk4d taka iloSd) na terenie
gminy Horodlo. Kierownik GOPS poinformowala,2elJrzqd, Pracy prowadzi statystyki
clorycz'Ece os6b bezrobotnych. Radny Tomasz Zienkiewicz zasugetowal, 12 znaprzypadki,
gdzie zasilki pobierajE osoby mlode zdolne do pracy. Pani Kierownik odpowiadaj4c na
sugestie Pana Radnego zwr6cila uwagg, iz obowrqzuj+ jA procedury przy wydawaniu
Swiadczefl rodzinnych. .IeSli nalei4 sig danym osobom, na podstawie zloaonych przez te
osoby dokurnent6w, w6wczas nie podlegaj4 dyskusji. Pomoc spoleczna nie ma na to wplywu.
NastEpnie zabral glos Radny Zbrgniew Salgga, zapytal Pani4 Kierownik, w jaki spos6b
wydawane s4 paczki zywnoSciowe z GOPS -u, poniewa2 sam widzial,jak duza iloSc tych
produktow wydawanaiest dla.jednej rodziny, Pani Kierownik poinformowala, ze PCK Lublin
ustala iloSi i zawartoSc paczek 2ywnoSciowych, GOPS nie ma r-ra to wplywu. Natomiast
Radny lreneusz Wierzbicki odni6sl sig do funkc.jonowania calej procedury w zakresie
przyznawania Swiadczeri socjalnych. Zna bowiern przypadki, gdy osoby naduzywajq
alkolrolu, po to by w Srodowisku byi postrzeganym jako rodzinapatologiczna i m6c w ten
sposob otrzytnac Swiadczenia. Pani Kierownik zakomunikowala, izzd,aje sobie sprawg z
wystQpowania takich sytuacji, ale w pierwszej kolejnoSci naleZy zmienii mentalnoSi ludzi.

ad 412 '

Przewodnicz4cy Rady gminy zabral glos informuj4c o kolejnoSci podejmowania uchwal i
oddal glos p. Marcie Maciejewskiej.
2) w sprawie zrniany uchwaly budZetowej na 2019 rok
P. Marta Maciejewska - Skarbnik Gminy, om6wila szczegolowo zmiany w projekcie

uclrwaly budzetowej na2079 rok. Dodaj4c, ze opis zmian stanowi zalqcznikdo projektu
urchwaty. Jednyn z punkt6w zmranw bud2ecie bylo zwigkszenie koszt6w na wynajem i
obslugg toalet w miejscowoSci Zosir-r. Pan Radny Zbigniew Salgga odniost sig do tego punktu
i'z-Aprn.al p. Skarbnik,.jaka kwota wydana zostalana utrzymanie toalet w 2018r..P. Skarbnik
odpowiedziala, 2e 10 tysigcy zlotych. Pan Radny Zbigniew SalEga zaproponow aI, aby
zakLrpii toalety i zrezygnowa( z wynaimu, Pani Skarbnik odpowiedziala, Ze nie bgdzie to
taflsze , pouiewaz frrma obsluguj4ca odpowiada za powstale szkody i daje gwarancje, Ponadto
uslugi nabywane z zewnqlrz z pewnoSci4 sq tarisze. Kolejne pytanie Pana Radnego brzmialo,
jak to wtaSciwie jest z przejSciem. Czy utrzymanie czystoSci nie nalezy do przejScia ?. Pani
Skarbnik poinformow aLa, Ze gmina ma obowi4zek ulrzymywania czystoSci i porz4dku na
dzialkach gminnych, st4d usytuowane tam dwie toalety. Sugesti4 Pana Radnego jest
znobilizowanie przejScia gramcznego o zadbame o ten teren. Ponadto Pan Radny Zbigniew
Salgga zwrocil sig do Przewodniczqcego, aby zaprosii do wsp6lnych rozm6w odpowiednie
slr-r2by. W te.i kwestii zabral glos W6jt gminy Horodlo informuj4c , iZ rozmowy d,otyczqce
utrzymania czystoSci i porz4dku na terenie i wok6t przejScia granicznego w miejscowoSci
Zosir-r byly prowadzone w ubieglym roku. Uczestniczyl w nich pan Wojewoda, sluzby i
.)ednostki odpowiedzialne za utrzymanie czystoSci na swoim terenie, W6wczas zostaly
rrakreSlone cele i zadar-ria. Niestety sluzby te nie wywiqzaly sig z proponowanych ustalei.
I(olejne spotkanie planowane jest w na.ibli2szym czasie w Domu Kultury w Florodle z
przedstawi ci elan-ri wszystki ch stuzb r6wnie? z udzialem Woj ewody. W spotkani u mog4
uczestniczyi Radni, Soltysi, szczeg6lnie soltys miejscowoSci Zosin jak 16wnie2 wszyscy
chgtni,
Radny 'fomasz Zienkiewicz zadal. pytanie p. Skarbnik. Pytal, ile dzieci obecnie jest przyjgtych
z'zewnElrz w Przedszkolu. Uzyskal odpowiedz, jedno dziecko, Radny Wieslaw Smolej
poinlbn-r.iowat Pana W6jta, ze w miejscowoSci Poraj na przystanku obywatele zza wschodniej
grarricy notorycznie urzqdzajq sobie toaletg. Wowczas zabral glos Przewodnicz4cy Rady
Gntiny Pan Pawel Klosifrski potwierdzaj4c ten fakt w swojej miejscowoSci w tr-uszkowie a



Iak2e w Horodle, Niestety problem ten jest nielatwy dotyc'zy prawie calej gminy i trudno go

rozwiqzac zuwagi na mentalnoSi tych obywateli,
Nastgpnie zaproponowal powr6t do podjgcia uchwaly i odczyLal projekt Uchwatry Nr
IV/18/19/ w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na20l9 rok,
ZaprzyjEciem projektu uchwaly glosowatro 15 radnych, przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0.

Wynik glosowania stanowi zal4cznrkNr 4 do protokolu.
Uchwatra nr IV/1 8l 19 zostala przyjgta.

ad 413

zmrany wieloletniej prognozy finansowej
Przewodniczqcy oddal glos p. Skarbik aby kr6tko om6witra zmiany do uchwaly.
Nastgpnie Przewodniczqcy odczytal projekt Uchwaly Nr IV/l9119 w sprawie zmtany
wieloletniej prognozy finansowej.
Zaprzyjgciem projektu uchwaly glosowalo 15 radnych ,przeciw 0, wstrzymuj4cych siE 0,

Wynik glosowania stanowi 'zalEcznik Nr 5 do protokolu.
Uchwala nr IY I I9l 19 zollala przy jEta.

:1

ad 414

udzielenia pomocy finansowej Wojew6dztwu Lubelskiemu w zakresie przebudowy drogi
wojew6dzkiej,
Przewodniczqcy kr6tko zreferowal projekt dofinansowania r plan przebudowy drogi
wojew6dzkiej
Radny Tomasz Zienkiewicz zapy4al, czy w biez4cym roku bgdzie realizacja przebudowy
drogi wojew6dzkiej. Pan W6jt poinformowaL,2e my jako gmina ze swej strony zrobiliSmy
wszystko tj. projekt przygotowaliSmy, Srodki mamy zabezpieczone, wniosek jest zloinny,
Natomiast decyzja ostateczna nale?y do Marszalka, ale najprawdopodobniej realizac.ia nast4pi
w tym roku.
Radny Ireneusz Wierzbicki zadal pytanie, w jakich proporcjach jest finansowany projel<t. Pan
W6jt odpowiedzial, ze 30o/o finansuje gmina 70o/o Marszalek.
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/20l19 w sprawie udzielenia pornocy
finansowej Wojew6dztwu Lubelskiemu w zakresie przebudowy drogi wojew6dzkiej.
Zaprzyjgciem projektu uchwaly glosowalo l5 radnych, przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0,
Wynik glosowania stanowi zal4cznikNr 6 do protokolu.
Uchwala nr IY 120 I 19 zostala przyjgta.

ad 415

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi hrubieszowskiemu w zakresie remontu dr6g
powiatowych
Przewodniczqcy wyjalnil, jakie s4 proporcje finansowania dr6g powiatowych tj, 50% powiat i
50% gmina i poprosil Pana W6jta, aby przedstawil, kt6re drogi powiatowe na terenie gminy
Horodlo bgd4 remontowane. Ze wsp6lnych ustalei-r wladzpowiatu i gminy wybrano dwie
drogi tj. Kolonia Koblo oraz Kopyl6w-Matcze - wyjaSnit Pan W6jr,
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/21l19 w sprawie udzieler-ria pomocy
finansowej Powiatowi hrubieszowshiemu w zakresie remontll dr6g powiatowych.
Zaprzyjgciem projektu uchwaly glosowalo 15 radnych ,przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0,
Wynik glosowania stanowi zalEcznrkNr 7 do protokolu.
Uchwala nr IY I 2I I 19 zostala przyjEta.



ad 416

przy.iQcia pro.iektu regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy
Horodlo.
wszyscy Radrri wraz z projektern uchwaly otrzyrnali projekt regulaminr,r.
Przewodnicz4cy poprosil Kierownika Grninne go Zaldadu Komunalnego Pana Andrzeja
Paszka o przedstawienie szczeg6l6w dotyczEcych w/w, regulaminu. Kierownik wyjaSnil, iz
ustawodawca zobligowal przedsigbiorstwa do ujednolicenia warunk6w dostarczania wody i
odprowadzar-ria Sciek6w i w zwrqzku ztym do opracowania nowych regulaminow.
Radny Tomasz Zienkiewicz zap5|'.al, czy taki regulamin obowi4zuje w calej Polsce, na co
Kierownik odpowiedzial twierdz4co. Radny Tomasz Zienkiewicz zwrocil uwagg, 2e zapisy w
regulaminie dotycz4ce ciSr-rienia 0,5 atmosfery w rurze mog? byi niewystarczajqce.
Kierownik Zaldadu Komunalnego wyjaSniL,2e takre parametry przewiduje ustawa. Radny
Zbigniew Satgga potwierdzil, ze takre ciSnienie jest zamale, nie sprawdza sig w urz4dzeniach
do mowych . w zwiqzku z powyZs zy m zapylal Kierownik a, czy musimy j ako gmina
przyj mowai taki re gulamin, kt6ry zawie r a budzqce w4tpliwo Sci ni eodpowi ednie zapisy
dotycz4ce parametr6w ciSnienia tj, 0,5 atmosfery. Kierownik stwierdzil, Le zapisy ustawy s4
ostateczne naIe?y sig dostosowac i nie nozna ich zmieniai. Radny Andrzej Janusz zad,al
pytarrie, czy prz,y.jEcie regularninuwiEzac sig bgdzie ze wzrostem stawek za wodg, Kierownik
wyjaSnil. iz regular-nin opisLrje fonny dostarczania wody iodprowadzania Sciel<6w, nie mowi
o stawkach i oplatach. Radni: lreneusz Wierzbicki, Tornasz Zienkiewicz,Zbigmew Salgga
pozostali przy swoich w4tpliwoSciach o slusznoSci regulaminu przyjgcia w takie.j forn'rie,
Aby rozwiai w4tpliwoSci dotycz4ce slusznoS ci przyjEcia regulaminu Przewodnicz4cy Rady
Gminy wyjaSnit, iz dokument zostanie wyslany do Regionalnego Zarz4dt Gospodarki
Wodrrei, jako organu nadrzgdnego posiadaj4cego kompetencje w tym zakresie. Organ ten z
pewr-roSciq szczeg6towo przeanalizuje regulamin i w konsekwencji wyda opinig, JeSli bgdzie
zawieral blgdy, zostanie wycofar-ry.
Pani El2bieta Raczyriska, Administrator Wspolnoty Mieszkaniowej ,,Orla 4" w Slrzyzowie,
zadala pytanie, dlaczego jedynie gmina zmrenra regulamin. Z wredzy,jak4 posiada, na terenie
gmirry funkcjonuje jeszcze drugi podmiot, Swiadcz4cy uslugi zbiorowego zaopatrzeniaw
wodg. Cz.y on rowniez powinien zmrenic sw6j regulamin. KierownikZakladu Komunalnego
poinformowal., ze ten uchwalony przez Radg Gminy obowi4zuje na terenie calej gminy.
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IY 122119 w splawie przyjgcia projektu
regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania Sciek6w na terenie Gminy Horodlo.
'Za prz.y.lgctern projektu uchwaly gtosowalo 7 r'adnych , przeciw 4, wstrzymuj4cych sig 4,
Wynik glosowania stanowi zalqcznik Nr 8 do protokolu.
Uchwala nr lY 122119 zostala przyjgta.

ad 417

ustalenia szczegolowych zasad ponoszenia odplatnoSci zapobyt w oSrodku wsparcia
udzielaj4cego tymczasowego schronienia osobom bezdomnym.
Przewodnic zqcy Rady Gminy poprosit, PaniE Edytg Grabarczuk, Kierownika GOPS -u, aby
wl,jaSnila o co chodzi w podejmowanej uchwale, Pani Kierownik kr'6tko przedstawila, na
jakich zasadach i w jakiej forrnie mogq byi ponoszone odplatnoSci za pobyt osob
bezdomnych w tymczasowych oSrodkach wsparcia, Soltys miejscowoSci tr uszk6w zadal
pytanie,.iakE osobg uznaje siE za bezdomn4? Pani kierownik wyjaSnila,2ejest to osoba, kt6ra
nie posiada n-riejsca zamieszkania na terenie gminy, Przewodniczqcy zapytal, czy problem



bezdomno6ci u nas w gminie istnieje? Pani Kierownik odpowiedziala,2e obecnie taki
problenr nie wystgpuje.
Przewodnicz4cy Rady odczytal pro.iekt uchwaly Nr IV/23l19 w sprawie ustalenia
s'zczegotrowych zasad ponoszenia odplatnoSci zapobyt w oSrodku wsparcia udziela.j4cego
tymczasowego schronienia osobom bezdomnym.
Zaprzyjqciem uchwaly glosowalo 15 radnych, przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0,

Wynik glosowania stanowi zal1cznikNr 9 do protokolu.
Uchwala nr IY 123119 zostil.aprzyjgta

ad 418

regulaminu okreSlaj4cego tryb i spos6b powolywania i odwolywania czlonkow
zespotru interdyscyplinarnego oraz szczegolowych warunk6w jego funkcjonowania

PrzewodniczEcy poprosil Pani4 Kierownik GOPS-u o zabranie glosu. Pani kierownik w kilkLr
zdaniach przedstawila tryb i spos6b powotrywania i odwolywania czlonk6w Zespolu
Interdyscyplinarne go.

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/24l19 w sprawie regulaminr-r
okreSlai?cego tryb i sposob powolywania i odwolywania czlonkow zespolu
i nterdy sc yp I i narne go di az szcze g6towycl'r warunk6w j e go funkcj onowania,
Zaprzyjgciem uchwaly'glosowalo 15 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0.

Wynik glosowania stanowi zat4cznik Nr 10 do protokolu,
Uchwa{a nr IY l24l19 zostalaprzyjEta.

ad 419

zmrany uchwaly wprowadzaj4cej zwolnienia od podatku od nieruchomoSci na
terenie gminy Horodlo
PrzewodniczEcy przypomnial, 2etemat zwolnieri podatku od nieruchomoSci szczegotowo
omawiany byl na komisjach w miesi4cu styczniu. Radny Zbigniew Salgga poprosil o
wyjaSnienie z uwagi na fakt, 2e nie uczestniczyl w komisjach. Przewodnicz4cy zwr6cil
uwagg, 2ebyla to wsp6lna komisja styczniowa, na kt6rej bytr obecny Radny Zbigniew Salgga.
Przewodnicz4cy Rady odczytatr projekt uchwaly Nr IV/25l19 w sprawie zmiany uchwaly
wprowadzaj4cej zwolnienia od podatku od nieruchomoSci na terenie gminy Horodlo.
Za przyjEciem uchwaly gtrosowalo I 5 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0.
Wynik glosowania stanowi zal4cznik Nr 11 do protokolu.
Uchwala nr IY 125119 zostalaprzyjgta.

ad 4ll0
przyjEcia planu pracy Rady Gminy Horodlo na2019 rok.

Przewodnicz4cy Rady Gminy zaproponowaL, aby sesjg wyjazdow4 majow4 zaplanowan4 po
jednostkach gminy Horodlo, przeprowadzicbezzmranw celu nowych radnych z mieniem
gminnym. JeSli ewentualnie zajdzie naglapotrzeba podjgcia waZnych uchwatr zorgauizowana
zostanie dodatkowa sesja majowa,
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/26l19 w sprawte przyjgcia planu
pracy Rady Gminy Horodlo na 2019 rok.
ZaprzyjEciem uchwaly glosowalo 15 radnych, przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0.
Wynik giosowania stanowi zalqczntkNr 12 do protokotru.
Uchwala nr IY 126119 zostalaprzyjgta.



ad 4ll1
pfzy.jQcia plan6w pfacy l<omis.ji na2019 rok.

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt ucl-rwaly Nr IV/27119 w sprawie przyjgcia plan6w
pracy kornis.ji na 2019 rok.
I'aprzy.igciem uchwaly glosowalo l5 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych siE 0.
Wynik glosowania stanowi zalEcznikNL 13 do protokolu.
U chwata nr IY 127 I 19 zostala przyjgta.

ad 4ll2
Lrdzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zamolc w sprawie dotacji celowej na
wsp6lfinansowanie Schroniska dla bezdomnych zwierzilt w zamosciu.
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/28119 d,otyczqcej udzielenia pornocy
finansoweJ dla Miasta ZanoS(jako dotacji celowej na wsp6lfinanro*uni. Schroniska dla
bezdonrnych zwierz4l w ZamoSciu.
za prz.yjgciem lrchwaly g{osowalo 15 radr-rych , przeciw 0, wstrzymuj4cych siE 0.
Wynil< glosowania stanowi zalqczril< Nr l4 do protokolu.
[Jclrwala nr lY 128119 zostala prz,yjgla.

ad 4l13
roz,palrzenia skargi na dzialalnoSi W6jta Gminy Horodto.

Przewodniczqcy Rady Gr-r-riny poinformowal wszystkich obecnych, ze wplyn4l wniosek tj.
slcarga na clzialalnoSc W6jta Grniny Horodlo, kt6ra zostala przel<azana nowej komisji
lirnkc.iorrLrjqce.j od tej kadencji t1, Komisji Skarg i Wniosk6w. Przewodnicz1cy Rady Gminy
[)an Pawel I(losiriski poprosil Przewodniczqcego ww. komisii Par-ra Wieslawa Smoleja
o odczytarrie uzasadnienia do Uchwaly Rady Gminy w sprawi e rozpatrzenia skargi na
dzialalnoSc W6jta Grniny Horodtro,
Plzewodrriczqcy Komtsji p. Wieslaw Smolej na proSbE p. Klosiriskiego odczl.tal Uzasad'ienie
do [Jcl-rwaly Nr IV/29119 w brzmieniu nastgpuj4cym:
w drriLr 24.01.2019 r. Czlonkowie Komis.ji Skarg, Wniosk6w ipetycji w osobach:
Imig i nazwisl<o os6b badajelcych skargg:

I . Wiestaw Sniole.j - Przewodn lczqcy I(omis.ji
2. Adant I{udawski - Z-ca Plzewodnic,zEcego Komisji
3. Kalarzyna Got4b - Sekretarz Komisji
4. Andrzej Janusz - Czlonek Komisji
5. Ireneusz Wierzbicki - Czlonek Komisji

przyst4pili do roz,patrzenia skargi z dnia 10.01.2019 r. (data wplywu: 14,01.2019 r.)
dotyczqce.i r-iieprawidlowoSci w dorEczeniu zawiadornieri o podwyzszeniu oplat za wywoz
r.iieczystoSci stalych, przyjgtych Uchwal4 Nr XXXVIlzl3llS Rady Gminy Florodto z dnia
14.11.2018 r. opublikowan4 21.11.2018 r, w Dz. tJrz, woj, Lubelskiego poz. 5305, pani
Irlzbiety Raczyrisl<iej, wystgpujEcej jako Administrator Wsp6lnoty Mieszkaliowej w
Strzy2owie ul, Orla 4,22-525 Strzylow.
Z ttwagt tla to , 2e nie zostalo dorEczone zawiadomienie , o kt6rym mowa w art, 6 m ust, 2a
Ustawy zdnia l3 wrzeSnia1996 r. o utrzymaniu czystoSci iporz4dku w gminach (t.j .Dz.rJ.
20181 poz. 1454 z poL. zmian) skarl1ca domagala sig odst4pienia od pobierania oplaty w
podwy2szor-rej wysokoSciza miesi4c styczeri 2Ol9 r. od mieszkaric6w Gminy Horodlo.
tlada.j4ca spfawg Komis.ja Skarg, wniosk6w i petycji ustalila co r-rastgpuje,



W dniu 14.11.2018 r. Rada Gminy Horodlo podjgla Uchwalg Nr XXXVI/213/18 o

podwy2szeniu oplat. Uchwala opublikowana zostala w Dz. Urz. Woi. Lubelskiego poz.

5305 w dniu 21 .11.2018 r. co oznacza,2ezoslala podana do pLrblicznej wiadomoSci . .f ej treSi
zamieszczona zoslala rowniez na stronie Biuletynu Inforrnac.ji Publicznei Urzgdu Gminy
Horodlo. Zgodnie zwlw Uchwal4 nowe stawki wchodz4 w Zycie z dniem 01.01.2019 rokr-r.

Termin platnoSci oplaty za Smieci uregulowany zostal Uchwal4 Nr XIV/94/16 Rady Gminy
Horodlo z dnia 13.06,2016 r. w sprawie okreSlenia terminu, czgstotliwoSci i trybLr ui:zczania
oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ( Dz. Urz. Woj. l,ubelskiego 'z 2016 r.

po'2.2517) , co obliguje mieszkafc6w Gminy Horodlo do wnoszenia oplat w okresacl.r

kwartalnych ( np. termin platnoSci zam-e I, II, III uplywa w 31:03.2019 r.).
Przywotany przepis art, 6m ust. 2a Ustawy zdnta 13 wrze6nia 1996 r. o utrzymanir-r czystoSci
i porz4dku w gminach nakazujqcy powiadomienie platnikow oplat za Smieci o r-rowej stawce
nie wskazuje na termin w jakim winno nast4pi6 powiadomienie.
Uksztaltowalo sig jednak Orzeczmctwo Sadu Administracyjnego, z kt6rego wynika, ze organ
powinien zawiadomic wlaSciciela nieruchomoSci o wysokoSci nowej stawki niezwlocznie, co
najmniej przed terminem platnoSci oplaty (Wyrok Wojew6dzkiego S4du Administracy.jnego
w Gliwicach z dnia26,06.2018 r. I SA/Gl295ll8).
W konkretnym przypadku winno to nast4pii przed 3l .03.2019 r. .

W dacie rozpoznawania skargi w ocenie Komisji Skarg, Wnioskow i Petycji ternrin ten nie
uplyn4l. Uwzglgdniaj4c fakt, 2e trwalq obecnie wybory sotrtys6w i po ich zal<ohczeniv 'z

koricem stycznia bgd'zie mozliwe dorgczenie infbrmacji z nowyni stawkami przez nowo
wybranych soltysow. Tym samym wniosek o zaniechanie pobierania oplaty za slyczeh 2019 r,

o podwyzszone.j stawce nie znajduje uzasadnienia w Swietle powyzej opisanych okolicznoSci.
PodkreSlic nale?y, powoluj4c sig r6wniez na Orzecznictwo S4dowe, 2e obowrqzek zaplaty

oplaty w nowej wysokoSci nastgpuje nie z chwilq otrzymania zawradomienia, lecz w dniu
wejScia w 2ycie przepisu powszechnie obowi4zuj4cego tj, Uchwaly.

Z uwagi na brak potwierdzenia slusznoSci zarzutow podniesionych w skardze Rada Gminy
Horodlo vznaJe skargg i wniosek zantezasadne.
Glos zabrala Pani Elzbteta Raczyhska Administrator Wsp6lnoty Mieszkaniowej w Strzyzowie
,,Orla 4" informuj4c, 12 podmioty takie jak wsp6lnoty mieszkaniowe czy sp6trdzielnie, kt6re
ona reprezentuje maj4 swoje terminy o zawiadomieniu mieszkalic6w o zrnianie stawki. Ze
wzglgdu na to, 2e Pani El|bieta Raczyt'rska nie miala wiedzy o zmianie stawek, poniewaz
Wojt nie poinformowal jej o tytn, a wynika to z przepis6w ustawy o utrzymaniu czystoSci i

porz4dku w gminach nie powiadomila mieszkaric6w, bo nie miala wiedzy o zmianie stawel<.
Dopiero 08.01.2019r,, dzwoni4c do urzgdu, uzyskala takie infbrmacje. Nie byla jut w stanie
powiadomii lokator6w o zwigkszonej stawce z uwagi na fakt stwierdzaj4c, 2e do dziesi4tego
dnia miesi4ca, liczqc z goty, powinna to zrobic. Mieszkancy dokonali wplat za miesiqc
styczen po stawce zmniejszone.i tj. starej, gdy2 Pani El?bieIa Raczynska nie ntiala wiedzy o
jej zwigkszeniu. Radny Wieslaw Smolej odni6str sig do faktu, 2e Dziennik Urzgdowy
Wojewodztwa Lr-rbelskiego byl wowczas dostgpny, Pani Raczynska nadal twierdztla, Le to
Pan W6jt ma obowi4zek ustawowy powiadomic o zmianie stawek. Natomiast Pan Radny
Wieslaw Smolej jednoznacznie wskazywal, 2e zgodnie z Dziennikiem Urzgdowym
Wojew6dztwa Lubelskiego opublikowanym 14.I1.2018r., W6jt ma obowi4zek powiadomic
mieszkafrc6w o zmranie stawki do konca kwartalu tj. do 31.03.2019r. Pani Elzbieta
Raczyriska w dalszym ci4gu z przekonaniem twierdzlLa, 2e nie powiadomila mieszkancow ze
wzglgdu na fakt braku informacji o zmianie stawki ze strony gminy. Ponadto nadrnienila, i2,

grninq, wsp6lnoty czy spoldzielnie obowi4zuj4 inne przepisy w kwestii terminow w oparciLr o
zupelnie inne ustawy, tj. ustawg o wlasnoSci lokali czy ustawg o spotdzielniach
rnieszkaniowych, Pani Raczynska zaznaczyla, 2e przy zmianie stawek nale|y powiadamiai
mieszkaflc6w, ewentualnie nale2y zmienii regulamin utrzymania czystoSci i porz4dkr-r na



terenie gminy Horodlo. Pan W6jt odni6sl sig do w4tku ,,nie posiada wieclzy o zmianie
stawek" przez Pani4 Elzbietg Raczyflsk4 i zapytal bezpoSrednio Pani Anny Satgga, sottys wsi
Strzy2ow, kiedy poinformowala ustnie ww. Pani4 o zmianie stawek - odpowiedziala, Ze 28
grudnia ubieglego roku. Pani El2bieta Raczynska zaprzeczyla. Podsumowujqc - pan Wojt
stwieldzil, 2e Pani Elzbieta Raczyflska jednak posiadala wiedzg na temat ,iiuny stawek a
zlohona skarga jest wynikiem niezadowolenia. Zabral.a glos r6wniez Radna Pani Barbara
Stadnicka, zwracaj4c uwagg, aby w przyszloSci zapewnii lepszy przeplyw informacji i
Lrn ikn4c niepotrzebnych nieporozumief .

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/29l19 w sprawie rozpatrzenia skargi
na dzialalnoSi W6ita gminy Horodlo.
za przy.jgciem uchwaly glosowalo l3 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 2.
Wynik glosowania stanowi zalqcznik Nr l5 do protokolu.
lJchwala nr IY 129119 zostala przylqta

ad 4114

tikwidacji Z.wiqz.ku Komunalnego Gmin Ziemi Chelmskiej
Przewodrricz4cy Rady oilczytal plojekt uchwaly Nr IV/30/19 w sprawie likwidac ji Z,wt1zku
Konrunalnego Gmin Zieni Chelmskiej
za prz5,jgciem uchwaly glosowalo l5 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych sig 0.
Wynil< glosowania stanowi zalqcznikNr 16 do protokotu.
Uchwala nr IV/30/1 9 zoslala przyjgta

ad 4115

15) w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie kolejnych um6w dzier?awy
Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nr IV/3 lllg w sprawie wyraaenia zgody na
zaw arcle kolej nych um6w dzierLawy .

za prz.yjEciem uchwaly glosowalo 15 radnych , przeciw 0, wstrzymuj4cych siE 0.
Wynik gtosowania stanowi zalqcznik Nr l7 do protokolu.
Uclrwala nr IV/3 1l19 zostala przyjgta

ad5
I rrterpelacj e i z,apytania radnych:

Radna Barbara Stadnicka zabrala glos i odniosla sig do kwestii wycinki drzew. Ustawa 22001
roku drasty cznie zlagodzila przepisy dotycz4ce procedur wydawan ia zezwolen na wycinkg
drzew. Jest szl<odliwa i dopuszczamasow4 wycinkg drzew. Ostatnio w miejscowoSci
Stlzyzow wycigto 8 lip, Pani Barbara Stadnicka nwaaa, zebyl to bt4d. DrzewaliSciaste
pLodukujq tlen, ograniczajqzanieczyszczenie Srodowiska, wplywaj4 korzystnie na ekosystem.
Apeluf e o zmianE sposobu mySlenia os6b odpowiedzialnych za podejmowanie decyzji
dotycz'qcych wydawania takich zezwoleh. Prosi, aby stworzyi komisjg zajmLrj4ca siE t4
kwesti4, lJczula i uwraZliwia na problem nieSwiadomoSci spolecznej zwiqzany z
konsekwencjami podobnych decyzji prowadz4cych do masowej wycinki drzew.
Nastgpnie zabral gios Radny Zbigniew Salgga. Zapytal Pana W6jta, ile nas podatnik6w
kosztowal nowy samoch6d sluzbowy, Pan W6.1t wyjaSnilazarazem przypomnial,ze Radni
wczeSrriej w uchwale budzetowe.j przeznaczyli na ten cel 100 tysigcy zlotych a sanroch6cl
kosztowal 94.500 zlotych,iest to Skoda Oktawia. Radny Zbigniew Saigga dodatkowo zapytal,
czy nan1. byl potrzebny ten sarnocl-r6d? Pan W6jt wyjaSnil, 2e przeliczajqc delegacje



poszczeg6lnych pracownik6w jad4cych sluzbowo koszty bylyby duzo wigksze. Pan Radny
Leszek Slotwinski zapytal, kiedy rczpocznie sig budowa Swietlicy w miejscowoSci Zosin, Pan

W6jt odpowiedzial., ze nie bylo jeszcze przetargu. Pieni4dze s1przeznaczone na ten cel w
kwocie 500 tysigcy zlotych, aprzetarg zostanie niebawem ogloszony.

ad6
Sprawy rcZne:
Glos zabratr Dyrektor Zespolu Szk6l w Horodle Pan.Tan Hajkowski. Oznajmil wszystkim
obecnym, 2e planuje zmiany w Liceum Og6lnoksztalc4cym, tworz4c dwie nowe profilowane
klasy informatyczno-jgzykowe. Zrobi| rozeznanre i wie, 2e jest popyt na tego rodzaju kienrnl<i
na rynku pracy, Tym samym apeluje i zachgca wszystkich prz,yszlych uczni6w do

skorzystania z nowej oferty, jakq proponuje LO w Llorodle,

Sotrtys miejscowoSci Bere2nica Pan Adam Bartyzel zadal pytanie Radnemu Zbigniewowi
Salgdze, czy pamtgta, za co oskarZyl go podczas wybor6w w 2014r. Pan Radny Zbigniew
SalEga stwierdzil, 2e nte bgdzie sig do tego odnosil^, Zwrocil sig do Przewodnicz4cej Rady
Gminy, 2e me rozumiopytari skierowanych ze strony sotrtysa Pana Adam Bartyzela i nie
bgdzie na nie odpowiadal. Soltys ponownie zadal pylanie, Jaki mial pow6d Radny Zbigniew
Salgga, leby go oskarzyc. Do tej wypowiedzi odni6sl sig Pan Radny z zapytamem aby Pan

soltys wskazal choi jeden przyklad, potwierdzaj4cy te oskarzenia. W odpowiedzi Pan soltys
przywolal zdarzente, gdy podczas wybor6w podpisuj4c protok6l Pan Radny Zbigniew Salgga

zarzucil sottysowi, 2e przebil kola w jego samochodzie. Radny Zbtgmew SalEga oznajmil
Panu soltysowi,2e catry przebieg tej sytuacji jest monitorowany t zeby mial SwiadomoSi i byl
odpowiedzialny zato co m6wi. Pan soltys kontynur-rj4c swoj4 wypowiedz omawial nadal
przebieg tego2 zdarzema podczas wybor6w, gdy byl czlonkiem komisji. Pan Radny poprosil o

zapisanie tych wypowiedzi w protokole, poniewaz odpowiedzialnoSc za wypowiedziane
slowa por,iesie Pan soltys Adam Bartyzel. Nastgpnie Radny Zbigniew Salgga zwlocil siE do
Przewodnicz4cej Rady Gminy, aby doprowadzila do zal<ohczenia dyskusji w tej kwestii. .lako
kolejny glos zabral Radny Leszek Stotwifski. Zwrocil uwagq nazly stan przystanl<u w.jego
nrie.jscowoici zagraLajqcy bezpreczefrstwu. Prosit o interwencje w tej sprawie. Radny
GrzegorzKalmrerczuk zadal pytanie, czy biogazownia w miejscowoSci Strzyzow bgdzie
budowana. Pan Wojt poinformowal,2e fuma w chwili obecnej przygotowuje raport
Srodowiskowy i jak najbardziej jest nadal zainteresowana budow4 biogazowr-ri w
miejscowoSci StrzyZow. Na koniec zabral gtos Radny Andrzej Janusz, zwraca.i1c sig z proSbq

o wsparcie finansowe dla matrej dziewczynki, mieszkanki Strzyzowa, ktora pilnie potrzeburje

operacj i a j ej koszt pr zev,ry Lsza mozliwo Sci fi nansowe rodziny,

ad7
Zakohczenie obrad

Przewodnicz4cy Rady Gminy podzigkowal radnym oraz wszystkim obecnym w obradach i

z.al<ohczyl trzecia, Sesjg Rady Gminy Horodlo.
Na tym obrady zakohczono.
Przewodniczyl:
Pawel Klosifski
Protokolowala :

Maria Blaziak


